
Teollisuusliiton ensimmäiset 
Liittokokousvaalit !

Helsingin metalli- ja 
konepajatyöväen ao 77
Kaikki seiskaseiskalaiset äänestäneet saavat yllätyksen!
Lisäksi ammattiosasto arpoo kaikkien äänestäneiden kesken 
100€ :n lahjakortin (oman valinnan mukaan S-ryhmä, K-ryhmä tai liiton Soppi) 

Liittokokousvaalien aikataulu - Liittokokous
 Sähköinen vaali 10.3.2023 klo 9:00 - 31.3.2023, klo 12.00
 Postivaali 10.3. - 31.3.2023, klo 12.00
 Liittokokous Tampere-talossa 20.5. - 24.5.2023 välisenä aikana
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Työmarkkinakierroksen
jälkeen on aika äänestää

Vastareaktiona neuvotteluiden 
keskittämiselle SAK:n liitot tiivisti-
vät omaa koordinaatiotaan. Sovim-
me yhteisistä työtaistelutoimista 
ja tavoitteista. Jo oli aikakin. Kes-
kitetyistä ratkaisuista luopumisen 
jälkeen palkansaajilta on puuttunut 
näkemys työmarkkinajärjestelmän 
kehittämisestä. Tänä talvena otim-
me ison askeleen kohti uutta, kun 
liitot pääsivät monesta asiasta yh-
teisymmärrykseen. Nähtäväksi jää, 
mitä pysyvää liittojen koordinaati-
osta lopulta syntyy. 

Teollisuuden työmarkkinakierrok-
sen jälkeen on hyvä hetki pohtia 
edessä olevia eduskuntavaaleja. 
Valtion velka ja kansalaisten turval-
lisuus hallitsevat julkista keskus-
telua. Palkansaajien toimeentulo 
pitää nostaa näiden rinnalle. Teol-
lisuusliitto on esittänyt ratkaisu-
ja toimeentulon vahvistamiseksi. 
Vaadimme kiky-maksujen siirtoa 
takaisin työnantajille. 

Tällainen päätös vahvistaisi pal-
kansaajien ostovoimaa huomatta-
vasti enemmän kuin julkista taloutta 
vahingoittavat veronkevennykset. 
Tuoreimpien laskelmien mukaan 
palkansaajat ovat maksaneet yli 11 
miljardia euroa kiky-maksuja vuosi-
en 2017 – 2023 aikana. Samaan ai-

kaan työnantajien osuus 
yhteisestä vastuusta on 
pienentynyt merkittäväs-
ti. Kiky-maksujen siirto 
toisi 3000 euroa ansait-
sevan palkansaajan tas-

kuun joka kuukausi 60 euroa net-
tona lisää.  

Eduskuntavaalien ohella liiton 
jäsenet äänestävät myös liittokoko-
usvaaleissa. Yli 1500 Teollisuuslii-
ton aktiivia on ryhtynyt ehdokkaaksi 
Suomen suurimmissa ammattiyh-
distysvaaleissa. Työpaikoilla on nyt 
oikea aika käydä rakentavassa 
hengessä keskustelua työntekijöil-
le tärkeistä asioista. Liittoryhmät 
ja ehdokkaat tuovat keskusteluihin 
omat näkemyksensä, joiden välillä 
jäsenet tekevät punnintaa.  

Aktiivinen osallistuminen sekä 
eduskuntavaaleissa että liittoko-
kousvaaleissa varmistavat teol-
lisuuden työntekijöiden äänen 
kuulumisen. Yhteiskunnassa ja 
työelämässä on vielä paljon korjat-
tavaa, olipa sitten kyse luottamus-
miesten asemasta, alipalkkaukses-
ta tai työehtojen yleissitovuuden 
lujittamisesta. Niiden puolesta kan-
nattaa myös äänestää.

Tämän lehden palstoilta löydät 
monta hyvää liittokokousehdokas-
ta. Ääni heille on ääni paremmalle 
edunvalvonnalle ja työelämälle. 

Riku Aalto
Teollisuusliiton puheenjohtaja

Vuosi 2022 oli vuosi, jonka 
harva unohtaa. Venäjän 
raukkamainen hyökkäys 

Ukrainaan muistutti meitä omas-
ta lähihistoriastamme. Samalla 
naapurimaamme paljasti todelliset 
kasvonsa myös niille, jotka ovat 
aiemmin pyrkineet ymmärtämään 
sen tekoja ja motiiveja. Hyökkäyk-
sen seurauksena miljoonat ihmiset 
ajautuivat pakolaisiksi ympäri Eu-
rooppaa. 

Sotaa on seurannut energia- ja 
hintakriisi, jonka jokainen palkan-
saaja tunsi viimeistään syksyllä 
kukkarossaan. Suomalaisten os-
tovoima otti niin rajusti takapak-
kia, että työntekijöiden ansioissa 
palattiin 2010-luvun lamavuosien 
tasolle. Valoa tunnelin päähän tuo-
vat alustavat tiedot sähkön hinnan 
sekä inflaation tasoittumisesta. 

Palkansaajien ostovoimaan syn-
tynyttä kuilua pyrimme koko viime 
syksyn ja tämän talven jatkuneissa 
työmarkkinaneuvotteluissa kuroa 
umpeen. Alusta lähtien oli toki sel-
vää, ettei menetettyä ansiotasoa 
saada yhdellä sopimuskierroksel-
la takaisin. Lopulta tuloksena oli 
kompromissi, jossa työntekijöiden 
ostovoiman heikkeneminen pysäy-
tetään, mutta ei enempää. Komp-
romissista huolimatta sovitut pal-
kankorotukset ovat suurimmat 15 
vuoden tarkastelujaksolla. Kiitos 
tästä kuuluu liiton jäsenille, jotka 
omalla toiminnallaan ylityökiellon 
ja työnseisauksien aikana auttoivat 
ratkaisun syntymisessä.  

Teollisuusliitolle asetettiin tällä 
kierroksella myös sellaisia rooleja 
ja tehtäviä, joita emme ole itsel-
lemme halunneet tai vaatineet. 
Kuntasektorin ratkaisun myötä 
neuvottelimme korotukset sadoil-
le tuhansille kuntien työntekijöille, 
mukaan lukien lääkäreille ja opet-
tajille. Työnantajapuoli myös kes-
kitti poikkeuksellisen voimakkaasti 
kaikki neuvottelut teknologiateolli-
suuden pöytään. 
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Mikä Liittokokous

Petri Ijäs
Numero 3
nimi 
Petri Ijäs
työpaikka 
Sartorius Biohit Liquit Handling oy
luottamustoimi
Varapääluottamusmies
muut luottamustoimet
Ammattiosasto 77 hallituksen jäsen
TUL valtuuston jäsen
Helsingin Kaupungin opetuslautakunnan   
suomenkielisen jaoston varajäsen

Teollisuusliiton jäsenet pää-
sevät äänestämällä päättä-
mään kenet haluavat edus-

tamaan itseään liittokokoukseen. 
Edustajia valitaan kaikkiaan 442 
joista Helsingin vaalipiiristä 8. Kaik-
kiaan vaalipiirejä on 34. Eli jokaista 
300 jäsentä kohden valitaan yksi 
edustaja. Teollisuusliiton liittokoko-
uksessa päätetään liiton strategi-
asta, painopisteistä joihin edunval-
vontamme perustuu.

Päätetään myös liiton hallinnosta, 
hallituksen ja valtuuston kokoonpa-
nosta sekä mahdollisista sääntö-
muutoksista. Nykyisten sääntöjen 
mukaan liittokokous pidetään joka 

viides vuosi, kalenterivuoden en-
simmäisellä puolikkaalla. Kokouk-
sessa käsitellään valtava määrä 
aloitteita, joita ovat voineet tehdä 
ammattiosastot ja liiton hallitus. 
Myös osastomme 77 on tehnyt mo-
nia hyviä aloitteita. Tarkemmin ot-
taen siellä käsitellään liittohallituk-
sen vastauksia tehtyihin aloitteisiin. 
Näistä aloitteiden vastauksia voivat 
liittokokousedustajat kommentoida 
ja esittää muutoksia tai vaikka vaan 
kannattaa esitystä. Lopuksi asian-
omainen valiokunta käsittelee ja 
tuo valmiin esityksen liittokokouk-
sen päätettäväksi. Sitten mahdol-
lisesti äänestellään. Aika moinen 

työmäärä, mutta demokraattinen 
järjestelmä ottaa aikansa ja mon-
ta pitkää päivää ja iltaa edustajat 
Tampere-talossa viettävät.

Tärkeimpänä asiana pidän liit-
tokokouksen linjauksia tulevai-
suuden suhteen. Liiton hallitus on 
valmistellut 20 sivuisen asiakirjan 
tulevaan strategiaan liittyen. Asia-
kirjassa pohditaan mahdollisia 
kehityssuuntia ja muutostarpei-
ta. Niistä enemmän nettisivullani 
www.ijäs.fi

Liittokokousvaaliehdokas 
Petri Ijäs

77:n helsinkiläiset 
Liittokokousehdokkaamme

8

Teemu Kärkkäinen
testaaja / pääluottamusmies

Helsinki
Helsingin Metalli- ja Konepajatyöväen 
ammattiosasto ry
Yhteistyön Tekijät
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Taina Karrikka
tuotannon järjestelijä/ammattiosaston puheenjohtaja 
ja taloudenhoitaja

Helsinki
Helsingin Metalli- ja Konepajatyöväen ammattiosasto ry
Yhteistyön Tekijät

YMPYRÄ SULKEUTUU 5
Muistan vielä hyvin ensimmäisen 

liittokokoukseni Tampere-talossa; 
”untuvikkona” ensimmäinen päivä 
meni täysin hämmästellessä. Pai-
kalla oli satoja kokousedustajia, 
avajaisjuhlassa oli valtion johtoa ja 
ulkomaisia vieraita toisista ammat-
tiliitoista, se oli todella vaikuttavaa 
ja teki lähtemättömän vaikutuksen. 
Tampere-talossa oli kokouksen ai-
kana töissä myös liiton toimitsijoita 
ja esimerkiksi Murikasta monelle 
konkarille tuttu ”Muusi”. Oli kiva 
nähdä siellä monia juuri Murikan 
kursseilta tuttuja edustajia. Ko-
kous-salissa jokaisella alueella on 
omat aakkosjärjestyksessä merki-
tyt istumapaikat kokousedustajille, 
siinä tulee vieruskaverit tutuksi ko-
kouspäivien aikana.

Kun varsinainen kokous alkoi 
ja käsiteltiin kokoukselle tuotuja 
esityksiä, tunsi tosiaan, että siellä 
vaikutettiin asioihin. Puheenvuo-
roja pidettiin pitkälle iltamyöhään, 
kokeneimmat edustajat kertoivat, 
että aiemmissa kokouksissa Fin-
landiatalolla puheita pidettiin yö-
hön saakka, mahtoi olla rankkaa… 
Itse käytin puheenvuoroja niistä 
esityksistä, joita ammattiosasto oli 
kokoukselle tehnyt, sekä kanna-
tuspuheenvuoroja muihin mieles-
täni hyviin esityksiin. Tampere-talo 
on oikeastaan pelkkää kokousta 
Liittokokouksen aikaan; voit pois-
tua kokoussalista, mutta pystyt 
seuraamaan lukuisista monito-
reista kokouksen tapahtumia koko 
ajan. Kokousedustajille ilmoitetaan 
kuulutuksin ja äänimerkein, kun 
salissa on esimerkiksi äänestys 
tulossa, silloin kaikkien pitää olla 

paikalla. Tampere-talon alueelta ei 
saa poistua kesken kokousta ilman 
painavaa syytä ja puheenjohtajis-
ton lupaa muuten kuin päivän päät-
tyessä, kun kokous keskeytettään.

Kaikki Liittokokoukset, joissa olen 
ollut mukana, menivät pääosiltaan 
saman kaavan mukaan. Kokous on 
aikataulutettu ja järjestetty hienosti, 
ruokailu ja tauot menevät liukuvasti 
määrättyyn aikaan, kaikki on aina 
sujunut tosi hyvin. Kokouksen ai-
kaan Tampere-talolla on jopa oma 
ensiapuasemansa, talo on kuin lii-
ton oma kylä.

Kun kokouksen lopussa kaikki 
kokousedustajat ottavat toisiaan 
käsistä kiinni ja lauletaan ”Kansain-
välinen” tunnelma on käsinkos-
keteltavan voimakas; me olemme 
liitto!

Kuten otsikossa on; YMPYRÄ 
SULKEUTUU, tämän on viimeinen 
liittokokousvaalini samalla nume-
rolla 5, jolla olin ensimmäistä ker-
taa ehdokkaana Helsingissä. Jää 
nähtäväksi pääsenkö vielä kerran 
Tampere-talolle, mutta koko tämä 
matka liittokokousten välillä ja liitto-
kokouksissa on ollut sen arvoista, 
Kiitos!

JA ÄÄNESTÄKÄÄ 
VAALEISSA, 
TYÖEHTOJEMME 
JA TYÖPAIKKOJEMME 
TÄHDEN, 
PIDETÄÄN HUOLTA 
TOISISTAMME!

Kun ehdokkaiden numerot 
liittokokousvaaleissa oli ar-
vottu, mietin että hetkinen, 

mulla on ollut tuo numero aiemmin-
kin! Tosiaan, kun muutin Helsinkiin 
1995 kesällä, aloitin syksymmällä 
töihin silloiseen Datex- Ohmeda:n 
tehtaalle Kuortaneen kadulle mää-
räaikaisessa työsuhteessa. Taus-
tastani johtuen, aluetoimistosta 
esitettiin, että lähtisin ehdokkaak-
si Metallin liittokokousvaaleihin… 
minä suostuin ja hyppäsin suoraan 
”syvään päähän”.  Aluksi piti kerätä 
nimiä valitsijayhdistyksen perus-
tamisasiakirjaan, ilman sitä ei voi 
asettua ehdokkaaksi vaaleihin.  No, 
olin juuri muuttanut Helsinkiin, minä 
en tuntenut ketään, eikä kukaan 
tuntenut minua, sain ”puhua kuin 
Ruuneperi”, että silloiset työkave-
rit ymmärsivät mistä oli kysymys ja 
miksi kerään nimiä paperiin, mutta 
sain kun sainkin kerättyä tarpeelli-
sen määrän nimiä. Vaalikampanja 
oli myös melko haastava juuri sen 
takia, kun kukaan ei minua tunte-
nut täällä. Ilmeisesti tein kuitenkin 
jotain oikein, kun pääsin ensimmäi-
selle varasijalle liittokokoukseen ja 
olin varsinainen kokousedustaja jo 
heti toisena päivänä, kun varsinai-
nen edustaja joutui lähtemään pois 
kokouksesta. 

Tämä ei ollut ensimmäinen kerta-
ni liittokokouksessa, olin jo ”edelli-
sessä elämässäni” Uudenkaupun-
gin Elektroniikkatyöväen ao. 371:n 
edustajana osallistunut 16. liitto-
kokoukseen ja sen jälkeen jokai-
seen Metalliliiton liittokokoukseen 
ja Teollisuusliiton perustavaan 
kokouk seen myös.
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Robert Rydberg
cnc-machinist

Helsinki
Helsingin Metalli- ja Konepajatyöväen 
ammattiosasto ry
Yhteistyön Tekijät

Työnantaja Algol Technics Oy

Posti on ulkoistanut koneellisten lajittelukeskusten 
kunnossapidon Algol Technikselle. Työskentelen 
Pasilassa kunnossapitoasentajana lajittelukoneiden 
ja niihin liittyvien järjestelmien parissa.
Työsuojeluvaltuutettuna olen Postin kaikissa 7 eri 
koneellisessa lajittelukeskuksissa, joiden kunnossa-
pidosta Algol Technics vastaa.

17

Yrjö Stenroos
kunnossapitoasentaja / pääluottamusmies

Helsinki
Helsingin Metalli- ja Konepajatyöväen 
ammattiosasto ry
Yhteistyön Tekijät

Vapaa aikana toimin kokemusasijantuntijana elämän 
eri kriiseissä olevien ihmisten auttamiseksi.

Vaaliteemana tasapuolinen ja yhdenvertaisuus 
yrityksessä
Bonus Palkkiojärjestelmä työntekijöille, jos toimi-
henkilöillä yrityksessä sellainen on. 

77:n 
Liittokokous-
ehdokkaamme
uudellamaalla
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Helsinki on syntymäkaupunkini. Olen lähiöiden kas-
vatti, kuten niin moni 1960-luvun lapsi. Helsinki oli 
myös vanhempieni syntymäkaupunki. Perheemme 
oli iso ja siinä arvostettiin rehellistä työntekoa. Isäni 
työskenteli mm. rakennusmiehenä ja äitini työskenteli 
Helsingin yliopistolla vahtimestarina. Heidän kauttaan 
opin jo nuorena ymmärtämään palkkatyön tärkeyden.

Olen nuorin viidestä sisaruksesta. Kirjoitin ylioppi-
laaksi 1984 ja työelämässä aloitin armeijan jälkeen 
vuonna 1985. Pisimmän työurani olen tehnyt Helsin-
gin poliisilaitoksen palveluksessa. Olin järjestyspoliisin 
kenttätehtävissä 14 vuotta. Poliisista siirryin yritys- ja 
työturvallisuustehtäviin kymmeneksi vuodeksi.

Olen kokenut myös miltä tuntuu jäädä viisikymppise-
nä työttömäksi. Lähes kahden vuoden työttömyyden 
jälkeen pääsin toteuttamaan toisenkin lapsuuden toi-
veammateistani, kun vappuna 2016 aloitin raitiovau-
nunkuljettajana Helsingissä.

Kuljettajan työni ohella olen myös raitiovaunun- ja 
metrojunankuljettajien ammattiyhdistyksen puheen-
johtaja. Olen Raideammattilaisten yhteisjärjestö JHL 
ry:n hallituksen jäsen, JHL:n edustajiston jäsen ja 
Työttömien ay-jäsenten tukiyhdistyksen Tatsi ry:n hal-
lituksen jäsen.

Olen Petri Lillqvist, 
helsinkiläinen raitiovaununkuljettaja 
ja ammattiyhdistysliikkeen aktiivi

Eduskuntavaaleissa olen rehellisesti työväen ja työ-
väenliikkeen ehdokas. Vaaleissa ratkaistaan työelä-
män suunta seuraaville neljälle vuodelle. Siksi Suomi 
reiluille raiteille -kampanjani ytimessä ovat oikeuden-
mukainen Suomi ja hyvä työelämä.

Eduskunnassa
● puolustan Suomea, jossa elämä on parempaa 

kuin kamppailua palkkapäivästä toiseen
● vahvistan edunvalvontaa, joka turvaa työntekijöi-

den aseman
● edistän oikeudenmukaisuutta, joka on hyvän 

työelämän kivijalka.

Olen naimisissa, ja meillä on kaksi aikuista tytärtä. 
Asun vaimoni kanssa Koskelassa.

77:n Liitto-
kokous-

ehdokkaamme
uudellamaalla

EDUSKUNTAAN HELSINGISTÄ

Seppo Palkki
Asuinpaikka  Kirkkonummi
Ikä  51 v
Työtön varastotyöntekijä

Olen ensimmäistä kertaa elämässäni ehdolla 
liittoko kous vaalissa. Olen aina ollut ammattiyhdis-
tys asioista kiinnostunut ja kuulunut liittoon. Minulle 
henkilökohtaisesti on aina ollut selvää kuulua liit-
toon, joka ajaa meidän jäsenien etuja ja hyvinvoin-
tia. Näitä arvoja ja asioita haluan olla edistämässä. 
Toivon edesauttavani panostuksellani eteenpäin 
oman ammattiosastoni ja muiden tekemiä liittoko-
kous aloitteita, jos minut valitaan. Nämä vaalit ovat 
elintärkeät meille ja siksi on todella tärkeää, jotta 
jokainen jäsenemme (ja voi vihjata kavereillekin) 
äänestävät näissä vaaleissa koska näin me vies-
timme työnantajan suuntaan joukkovoimastamme 
ja yhtenäisyydestämme. Jokainen ääni on tärkeä 
nyt, joten anna tässä ja nyt vaalilupauksesi itsellesi. 
Onnea vaaleihin kaikille ehdokkaillemme ja toivot-
tavasti törmäämme Tampereella sitten.
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